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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 3/2011

konaného dne 23. 6. 2011

Přítomni:

1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 5. Ladislav Nováček

2. Ladislav Nechvátal 6. Kamil Vejvoda

3. Vítězslav Schrek 7. Jiří Vondráček (předseda)

4. Jiří Hormandl 8. Jiří Bína (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):

1. Pavla Kučerová 3. Josef Brůna

2. Ladislava Kratochvílová 4. Jaromír Brychta

Program:

1. Konference - Plán rozvoje sociálních služeb (Havlíčkův Brod);

2. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu (předpokládaný čas vlastního jednání komise 
12:30 – 13:30 – bude upřesněno v rámci průběhu konference);

3. Informace o aktuálních krocích ve financování sociálních služeb;

4. Informace o financování mateřských center;

5. Informace o financování dobrovolnických center;

6. Výhled na financování v roce 2012;

7. Stanovisko ke vzniku nových služeb v kraji Vysočina;

8. Diskuze, různé; 

9. Závěr.

1. Konference - Plán rozvoje sociálních služeb (Havlíčkův Brod)
Členové komise měli možnost zúčastnit se konference k projektu Střednědobý plán rozvoje 
sociálních služeb ve městě Havlíčkův Brod.

2. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky. 
Členové komise obdrželi informaci o plnění usnesení přijatých komisí. Jiří Vondráček provedl 
rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.

3. Informace o aktuálních krocích ve financování sociálních služeb
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.
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Jiří Bína uvedl, že na jednání zastupitelstva kraje byl předložen návrh na schválení dotací pro 
některé poskytovatele sociálních služeb. Pomoc kraje byla odůvodněna tam, kde je již získání 
dotace z MPSV nepravděpodobné. Tyto propady nebylo možné pokrýt v rámci schváleného 
rozpočtu a jejich řešení bylo odloženo na dobu, kdy bude možná rozpočtová změna. U 
některých druhů sociálních služeb je také žádoucí rozšíření kapacity, např. osobní asistence 
a některé typy stacionářů.

Jiří Vondráček požádal o doplnění podkladového materiálu o informaci, kolik bylo žádáno 
prostředků na dofinancování jednotlivých služeb a jakým způsobem byla tato potřeba pokryta.
Takto doplněný podkladový materiál bude rozeslán členům komise. 

Usnesení 008/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o dofinancování nákladů na provoz poskytovatelů sociálních služeb v červnu 2011.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Informace o financování mateřských center
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že rada kraje vyhlásila v květnu 2010 výzvu k podávání žádostí o dotace na 
podporu projektů v oblasti prorodinné politiky. Vyhodnocením dotačního řízení se zabývala 
hodnotící komise jmenovaná radou kraje a doplněná o některé členy komise sociální a pro 
oblast protidrogové politiky. Na základě posouzení jednotlivých žádostí v této komisi byly ve 
dvou fázích poskytnuty dotace v celkové výši 523 tis. Kč. Vzhledem k tomu, že předložené 
žádosti prokázaly, že projekty v oblasti prorodinné politiky jsou důležitou součástí nabídky 
sociálně orientovaných aktivit v kraji Vysočina, byla i v rozpočtu na rok 2011 zahrnuta stejná 
částka na jejich podporu. Dotace byly poskytnuty stejně jako v roce 2010, bez jakýchkoliv změn.
Na základě diskuze bylo dohodnuto, že výsledek hodnocení v roce 2010 by neměl být používán 
i pro další roky. V roce 2012 bude poskytnutí dotací předcházet plnohodnotné hodnocení 
projektů prorodinné politiky.

Usnesení 009/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o financování projektů prorodinné politiky v roce 2011 dle materiálu KSPP-03-2011-04, 
př. 1 a
doporučuje
radě kraje zahrnout výdaje na podporu projektů prorodinné politiky do rozpočtu na rok 2012.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Informace o financování dobrovolnických center
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína připomněl, že projekt dobrovolnictví je krajem vyhlašován a finančně podporován již od 
roku 2006. Nejprve prostřednictvím Fondu Vysočiny a od roku 2010 přímo z rozpočtu kraje.
Objem prostředků kraje byl ve schváleném rozpočtu kraje na rok 2011 nižší než v roce 2010, 
a proto dosud přidělené dotace pokrývají příliš malou část nákladů na provoz dobrovolnického 
centra. V letošním roce bylo v rozpočtu kraje na podporu této činnosti počítáno s částkou 1 550 
tis. Kč, z toho důvodu byla poskytnuta pro koordinátora dobrovolnického centra částka pouze
103 tis. Kč, což nepokrývá náklady.
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Odbor sociálních věcí předložil návrh na poskytnutí druhé části dotací na podporu 
dobrovolnictví, který zajišťuje u všech poskytovatelů dosažení loňské úrovně podpory.

Vítězslav Schrek doplnil, že komise sociální a pro oblast protidrogové politiky by se měla 
zabývat dobrovolnictvím nejen z hlediska financování, ale zaměřit se na celkovou podporu. 
Zamyslet se, jak přínosy dobrovolnictví kvantifikovat, najít motivační prvky a pokusit se nalézt 
způsob certifikace.

Úkol: bod týkající se širšího pojetí podpory dobrovolnických center bude zařazen na příští 
zasedání komise
Odpovědnost: tajemník
Termín: příští zasedání komise sociální a pro oblast protidrogové politiky

Usnesení 010/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o dofinancování nákladů na provoz dobrovolnických center v roce 2011 dle materiálu 
KSPP-03-2011-05, př. 1 a
doporučuje
radě kraje zahrnout výdaje na podporu dobrovolnických center do rozpočtu na rok 2012.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Výhled na financování v roce 2012
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína sdělil, že představitelé MPSV seznámili zástupce krajů se záměrem pravidel pro 
poskytování dotací na provoz sociálních služeb v roce 2012 – 2013. Systém se mění především 
v souvislosti s obavou, že kraje budou v dotačním řízení zvýhodňovat své příspěvkové 
organizace. Pokud se budou nové zásady používat, bude nezbytné provést především 
informační kampaň o nových zásadách a o potřebě spoluúčasti územních rozpočtů. MPSV také 
počítá s upřednostňováním terénní a ambulantní péče a služeb procházejících transformací. 
Vážným problémem se v příštím roce může stát i postupné ukončování individuálních projektů 
v některých krajích. V případě, že dojde k použití těchto pravidel, musí poskytovatelé sociálních 
služeb počítat s tím, že MPSV stanoví minimální úhrady od klientů a od VZP pro účely výpočtu 
výše dotace.

Jiří Vondráček uvedl, že předložené zásady jsou akceptovatelné a není potřeba je zásadně 
rozporovat.

V průběhu jednání zasedání opustil člen komise Jiří Hormandl.

Usnesení 011/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o výhledu na financování v roce 2012 – 2013 a
doporučuje
radě kraje v případě zavedení nového systému MPSV přijmout opatření nezbytná k tomu, aby 
se síť sociálních služeb s novými zásadami vyrovnala.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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7. Stanovisko ke vzniku nových služeb v kraji Vysočina
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že na kraj Vysočina se obracejí poskytovatelé se žádostí o zařazení do sítě 
sociálních služeb. Komisi sociální a pro oblast protidrogové politiky jsou předloženy tyto žádosti:

- Rozkoš bez rizika o. s. – organizace poskytuje sociální poradenství a terénní programy 
prostitutkám;

- Fokus Vysočina – sdružení připravuje rozšíření služby chráněného bydlení;
- Benediktus – občanské sdružení požádalo o zařazení sociálně terapeutické dílny 

a chráněného bydlení.
Jiří Vondráček sdělil, že dle jeho názoru, by z preventivních důvodů měla být organizace Rozkoš 
bez rizika o. s. zařazena do sítě sociálních služeb. K tomuto názoru se připojil také Vítězslav 
Schrek.

Usnesení 012/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
zařazení sociálních služeb organizace Rozkoš bez rizika o. s. do sítě sociálních služeb v kraji 
Vysočina.
Usnesení nebylo přijato (5 pro, 1 proti, 0 se zdrželo).

Usnesení 013/03/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
zařazení chráněného bydlení organizace Fokus Vysočina do sítě sociálních služeb v kraji 
Vysočina.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Žádost občanského sdružení Benediktus o zařazení sociálně terapeutické dílny a chráněného 
bydlení do sítě sociálních služeb byla přesunuta na příští zasedání komise.

8. Diskuze, různé
O termínu příštího zasedání budou členové komise s dostatečným časovým předstihem 
informováni.

9. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 24. 6. 2011




